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Aan de directie van xxx

Assen, 15 juli 2024

Onderwerp: Campagne 70% gifvrije tuinplanten en bollen in tuincentra

Geachte directie,
 
Onderzoek naar resten van bestrijdingsmiddelen van Pesticide Action Network Netherlands 
(PAN-NL), , en Natuur & Milieu, toont aan dat het gros van de sierplanten, bollen en knollen 
die in tuincentra aangeboden worden, voor insecten schadelijk zijn. Wij gaan ervan uit dat dit 
niet uw bedoeling is en zeer zeker ook niet van de tuinliefhebber die met planten en bollen de 
tuin mooi wil maken, maar ook een bijdrage wil doen aan de biodiversiteit en 
insectenrijkdom.  

De directeur van Intratuin, de heer Kleinbussink, heeft het probleem van giftige planten 
erkend en wil naar een duurzamer assortiment. Intratuin wil 70% gifvrije planten in 2030 
verkopen en is hiermee een voorloper binnen de gangbare tuinbranche. PAN-NL is verheugd 
over deze doelstelling. Hoewel wij vinden, dat er eigenlijk nog sneller grotere stappen zouden 
moeten worden gezet, vindt PAN-NL dit een stap in de goede richting en roept andere 
tuincentra op dit goede voorbeeld van Intratuin te volgen. 

Waarom start PAN-NL  een campagne voor gifvrije tuinplanten en bollen in tuincentra?
Tuincentra verkopen planten die tijdens de teelt bewerkt zijn met bestrijdingsmiddelen, die 
ook na de teelt hun schadelijke werking voortzetten. Dat is natuurlijk niet wat de consument 
denkt als ze ‘de natuur’ in hun huis of tuin halen. Bestrijdingsmiddelen worden tegenwoordig 
overal aangetroffen; in de lucht, in ons water, in ons huisstof, in ons voedsel en zelfs in ons 
lichaam en onze urine. Pesticiden veroorzaken op grote schaal schade aan ons leefmilieu. De 
intensieve land- en tuinbouw met haar hoge inzet van bestrijdingsmiddelen heeft geleid tot de 
ineenstorting van onze ecosystemen en biodiversiteit in de Nederlandse agrarische gebieden 
en wordt geïllustreerd aan de achteruitgang van insecten, vogels, zoogdieren, vlinders en 
amfibieën. Maar ook de mens ondervindt schade van het veelvuldige gebruik van 
bestrijdingsmiddelen. 

Onderzoek van fotojournalist Marlonneke Willemsen heeft aangetoond dat planten uit 
tuincentra giftig zijn. Als ze rupsen, slakken, sprinkhanen en vlinders liet eten van deze 
gekochte planten, gingen ze dood. Dat is ernstig. Voor de duidelijkheid; de onderzoekster 
heeft ook de rupsen e.d. laten eten van planten waarbij geen bestrijdingsmiddelen werden 
gebruikt (biologisch geteelde planten) en daarbij bleven alle dieren gewoon leven. 

Het kan anders
De consument weet steeds meer over pesticiden en de schadelijke effecten, mede dankzij 
publieksvoorlichting vanuit NGO’s zoals PAN-NL. Het onderwerp komt bijna dagelijks 
voorbij in de media. Een grote meerderheid van de Nederlanders wil ook dat het 



pesticidegebruik wordt afgebouwd en dat de meest giftige stoffen worden verboden (link). 
Het is het moment voor tuincentra om het assortiment van onbespoten plantmateriaal te 
vergroten en met veel meer aandacht aan te bieden. 
PAN-NL is daarom een campagne gestart, gericht op tuincentra en consumenten. In 
Nederland zijn al tientallen biologische sier- en bollentelers, die bewijzen dat de teelt ook 
zonder gif kan, . De klant moet ook weer leren dat een plant geen wegwerpproduct is en dat 
een perfect uitziende plant veelal betekent dat er gif gebruikt is. Hoe mooi zou het zijn 
planten, bollen en bomen te verkopen waar je trots op kunt zijn, geteeld in harmonie met de 
natuur. Hoe mooi zou het zijn om uw consument blij te maken met een product dat de natuur 
verrijkt en niet schaadt. Is dat niet wat elk tuincentrum zou willen? 

Ons verzoek en hoofdlijnen van de campagne 
• We roepen uw tuincentrum/ tuincentra op om de doelstelling van Intratuin over te 

nemen en ook toe te werken naar 70% gifvrij plantmateriaal in 2030. Dus planten, 
bomen, struiken en bollen geteeld zonder chemische bestrijdingsmiddelen, aan te 
bieden. 

Als ook u deze doelstelling wilt volgen, hoe wilt u dit bereiken? 
Zo nee, waarom niet?

• Wij gaan consumenten oproepen om zoveel mogelijk onbespoten planten en bollen te 
kopen en delen informatie waar onbespoten plantmateriaal verkrijgbaar is.

• Wij zullen de doelstellingen van de tuincentra en de realisatie daarvan vervolgen.
• Wij zullen steekproeven doen om de bereikte doelstellingen te monitoren en de 

consumenten over de bereikte resultaten informeren.

Wij zien graag uw reactie voor 23 augustus tegemoet.

Met vriendelijke groet,
Namens PAN-NL

Margriet Mantingh


